
9:15:04 Za 5 minut pokračuje konference Odpady a obce 2024 druhým konferenčním dnem.

9:15:37 Tématem prvního bloku bude transparentní plnění povinností v odpadovém hospodářství obcí.

9:28:39 Paní Hanka Hradecká zahajuje druhý den konference Odpady a obce 2024. Zve na podium moderátorku Zuzanu Hodkovou.

9:30:14 První přednášející druhého konferenčního dne je paní Martina Filipová ze společnosti EKO-KOM

9:35:25

Martina Filipová: Moje životní zkušenost říká, čas od času je potřeba i notoricky známé věci zopakovat. Vyplňování dotazníku většina obcí 

bytostně nenávidí. Proč je to důležité? Protože "prachy." U odpadů jde vždy o peníze, o tom je má prezentace a prezentace mých dvou 

kolegů. Ministerstvo životního prostředí nám dává rozhodnutí o autorizaci. Podstatná je smlouva. Klienti si prostřednictvím EKO-KOMu 

zajišťují službu a my prostřednictvím vás, obcí, zajišťujeme odpady. Klient uvádí obaly na trh a prostřednictvím nás si zajišťuje službu. Klient ji 

chce mít ekonomicky výhodnou, logicky chce, aby ta služba byla transparentní, abychom všichni měli jistotu, že s penězi je nakládáno 

transparentně.

9:37:49 Martina Filipová: Velmi málo měst v ČR má obce na tříděný obsah. V odpadkovém koši ve městě máme největší podíl obalové složky.

9:39:44 Martina Filipová: Záleží na obci, jak si smlouvu nastaví.

9:40:59
Martina Filipová: I příjem od EKO-KOMu je v rámci auditu kontrolován. Četnost svozu = náklady = zvážit, zda tu ušetřím nebo ne. Abychom 

věděli, jak nastavit sazby, potřebujeme, aby obce vyplnily dotazník.

9:44:18

Martina Filipová: Ekonomiku v dotazníku je nutno vyplnit položkově, po všech komoditách. Vy můžete částku nejobjektivněji rozdělit. Abychom 

mohli dobře nastavit sazby na příští rok, je nutné vyplnit dotazník komoditně. V nové smlouvě to podléhá kontrole ještě více, odpady jsou stále 

dražší a naši klienti chtějí mít jistotu, že je s jejich penězi nakládáno správně. EKO-KOM platí průměrné náklady obcí, aby tato sazba byla 

dobře nastavena, naši kolegové dělají 4x ročně rozbory, skladba odpadu se mění podle různých faktorů, jako roční období nebo ekonomická 

úroveň obyvatelstva. Musíme dělat audity a ověřovat plnění smlouvy. Obce a města mají různě nastavenou službu.

9:45:59
Martina Filipová: Ideální stav pro nás by byl, aby náklady byly po komoditách. Vy máte možnost uspořit uplatněním odpočtu DPH. Odpočet lze 

realizovat a potřebovali bychom, aby Vaše faktura byla koncipována komoditně.

9:46:49 Martina Filipová: Pokud dotazník není vyplněn včas, může přijít sankce.

9:47:15 Již nyní je možné pokládat dotazy do nadcházející panelové diskuse, prostřednictvím webu konference.

9:48:01 Další přednášející je paní Zita Nevečeřalová, jejím tématem jsou audity obcí v systéu EKO-KOM.

9:48:17 Proč audity obcí provádí? Je to proto, že je to povinnost ze zákona o obalech, říká přednášejicí.

9:48:52 Audity se provádějí u všech subjektů, které nakládají s odpady a mají s firmou smlouvu. Jde o povinnost.

9:49:38 V každé obci, kde se vytříbí víc než 200 tun odpadů, musí audit proběhnout každé tři roky.

9:50:34 Mezi 20 a 200 tunami vytříděného odpadu v obcích musí audit proběhnout nejmíň jednou za 5 let.

9:54:39

Důležité je sestavit plán auditů. Firma EKO KOM průběžně sleduje třídění odpadů v obcích. Jak audit probíhá? Před provedením auditu 

dostane obec oznámení o provedení auditu - tedy termín a předmět provedení. Do auditu jsou zahrnutí i obyvatelé obcí - ti musí být 

informováni o způsobu sběru odpadů. Auditor většinou sám obec kontaktuje.

9:57:27 Z. Nevečeřalová na slidech popisuje průběh auditu.

9:59:14
Počty porušení pravidel při třídění se liší v jednotlivých letech. V posledních letech ale bývá audit ve prospěch obcí, tedy bezproblematický. 

Porušení zjištěná auditem postupně mírně klesají, výsledky jsou stále lepší a lepší, chyb je míň a míň, i když postupně.

10:00:08 Porušení zjištěná auditem: Rozdíl v množství odpadů mezi výkazem a evidencí - chyby v přepisech. Další chyby jsou ve způsobech sběru.

10:04:24
Řeč je o dotazníku, který obce vyplňují a jejich kontrole. Každý dotazník. Celková míra chybovosti ve vztahu ke všem odevzdaným 

dotazníkům je 20 procent.

10:06:05
Chyba v dotazníku je v rámci auditu zjištěna asi v 50 procentech případů. Často obce vyplňují náklady bez DPH. Na opravu dotazníku je pak 

několik dní.

10:06:59 Tolik Zita Nevečeřalová z EKO KOMU o auditech.

10:07:43 Přichází Zdeněk Nejezchleb. Bude mluvit o odpočtu DPH u separovaného odpadu ve vazbě na zdanění úhrady od firmy EKOKOM.

10:09:29 Změna sazeb je od ledna letošního roku. Dřív to bylo 15, dnes 21 procent.

10:12:02
Odměna společnosti EKO-KOM souvisí jen s obalovu složkou separovaného obalu. Jak se stanovuje poměr pro odpočet? Výše poměnru není 

stanovena žádným zákonem, odpovědnost je jen na poplatníku. Jen se musí provést spravedlivě a správně.

10:18:52

Hovoří o tom, jak vypadá ideální faktura pro obec. Nárok na DPH není u komunálního směsného a bio odpadu. Řečník zmínil i své osobní 

zkušenosti s odpočty DPH, zároveň jezdí po celé České republice a provádí školení. Řeší i speciální situace, tedy v případě zřízení 

příspěvkových organizací nebo v případě Technických služeb.

10:20:23
Další prostor je pro dotazy. STAČÍ SE PŘIHLÁSIT NA MÍSTNÍ WIFI: ALDIS-C. HESLO JE:konference333. Navštivte www.odpadyaobce.cz 

nebo naskenujte QR kód.Tam najdete okno pro pokládání průběžných dotazů.

10:21:04 Nyní je prostor pro krátkou diskusi.

10:22:06

Martina Filipová: Narazili jsme na to, že když má město příspěvkovou organizaci, technické služby zajišťují službu, ale reálně neexistuje 

fakturace. My jsme zde vytvořili 3strannou smlouvu, odpovědnost jsme přenesli na technické službu, jen za podmínky, že jde o příspěvkovou 

organizaci města a že tam není fakturace.

10:25:07

Zdeněk Nejezchleb: Rozdělil bych 2 typy technických služeb. Některé technické služby znám, dělají mnoho věcí, většinou počítají jeden 

celkový poměr, kterým odpočítávají, zahrnou tam zeleň atd., jím defacto odměna z EKO KOMu zvýší ten celkový poměr. V praxi to dělají takto 

nepřímým způsobem. Některé technické služby to mají individualizované, potom by byla šance jít i přes obalovou složku, ale v praxi to bude 

méně časté. Většinou je volně pohozený odpad součástí nákladů, které obec má např. na čištění komunikace atp. Pokud to nějak fakturačně 

nevyčlení, je to schováné např. na čištění komunikací, diskutovat o tom, to je spíše pro práci na smluvním nastavení.

10:26:20
Martina Filipová: Co se týče sankce za neodevzdání dotazníku. Když někdo neodevzdal, dostal pětistovku. To je pro malé obce velká částka a 

pro velké obce malá. Nyní je to nastaveno podle velikosti obce.

10:27:28
Zita Nevečeřalová: Audity závisí na složitosti svozového systému v dané obci, jak jsem říkala, největší část auditu, ověření hodnot ve výkazu, 

probíhá na svozové společnoti. Na obci samotné trvá audit skutečně např. jen hodinu.

10:28:56
Martina Filipová: EKO KOM má smluvní vztah s obcí, nikoliv svozovou společností. Proto nese smluvní odpovědnost obec. Stará obec 

umožňovala, že za obec mohla fakturovat svozová firma, to jsme nyní znemožnili, zodpovědná je obec.

10:29:57
Zita Nevečeřalová: Pokud máme jakékoliv podezření, neposíláme na obec hned audit, kolegové obec kontaktují s prosbou o ověření údajů. 

Většinou se to vyřeší bez auditu.

10:31:31
Martina Filipová: Nápojový karton se sbírá v řádech kilogramů. Někdy člověk při vyplňování výkazů splete kilogramy a tuny. Náš 

systém/kontrolní mechanismus, analytické oddělení to často odhalí. Zde reaguje regionální manažer EKO-KOMu se svou zkušeností.

10:32:14 Zita Nevečeřalová: Čím větší město, tím větší "potenciál" auditu, nestává se, že by nám někdo musel vracet více než jen zlomek odměny.



10:35:58
Martina Filipová: Minulý sazebník byl jednotný, protože jsme se domnívali, že rozdělování na komodity je pro obce složité. Protože se 

multikomodita v ČR masově rozšířila a podle našeho názoru a pokynu ministerstva to na komodity rozdělit jde, tak už to není jednotné.

10:36:16 Publikum se ptá, proč ministerstvo dosud nevydalo žádnou metodiku pro DPH

10:37:50
Martina Filipová: Chtěli bychom metodický pokyn pro nejběžnější příklady, manuál od generálního finančního ředitelství. Tím by se větší 

množství obcí odvážilo odpočet udělat.

10:38:12
Končí panelová diskuse. Konference pokračuje dalším tematickým blokem na téma: "Rozvoj třídění a recyklace nápojového kartonu a dalších 

kompozitních obalů."

10:39:17 Moderátorka Zuzana Hodková: Podíváme se na téma nápojového kartonu. Přichází Petr Tichý ze společnosti MADETA.

10:41:23
Petr Tichý: Obal na potravinu má několik funkcí, např. ochrana, logistika, informační povinnost, marketing, recyklovatelnost, vliv na životní 

prostředí atd. Obal musí zaujmout, obal prodává.

10:43:49
Petr Tichý: V budoucnosti bude tato informace na obalu pravděpodobně digitalizovaná. V MADETĚ máme člověka zabývající se udržitelností 

naší společností.

10:44:37
Petr Tichý: Další funkční obalu je výrobní plynulost, nesmí snižovat efektivnost výroby. Obal jako takový musí splnit všechny zákonné 

povinnosti, kterých je mnoho.

10:46:09
Petr Tichý: Podstatná je také nákupní cena obalu. Cena je velice důležitým aspektem. Primární funkcí obalu je ochrana baleného produktu. 

Často se na to zapomíná. Podstatou je zachování kvality produktu, čímž se snižuje plýtvání potravinami.

10:47:34 Petr Tichý: Pokud vymyslím velmi tenký, lehký obal, ale ohrozím "food waste" tak je to celé zbytečné.

10:50:49

Petr Tichý: Proto stále používáme kompositní obaly, aby splnily specifické obaly. Kombinace plastu, papíru, hliníku atp. Kombinace plast papír 

- oba jsou odolné, dobře se dají zamrazit. Sýry s bílou plísní, papír by plíseň správně nezavřel atp. Kombinace papír, hliník plast- jde o jediný 

typ pro balení trvanlivých produktů, např. másla, trvanlivého mléka. Lepší typ obalu pro to neexistuje.

10:52:52

Petr Tichý: Sýry vytvářejí během výroby vlastnosti a chuť. Zde je nutné používat plastové obaly s ochrannou barierou. Plyn musí jít ze sýru 

pryč a zároveň je nutné propouštět kyslík. Jediným řešením je právě multikompositní plast. Poslední komposit je hliníkový plast, například pro 

sušené mléko. Zde je trvanlivost rok a půl.

10:54:43

Petr Tichý: Hliník je mnohem přívětivější pro transport atd. Pro mlékárenství jsou kompositní obaly stále nepostradatelné. Je zde ovšem 

zaměření na snížení gramáže a zvýšení udržitelnosti, roztříditelnosti. Pomáhají nám budoucí pokroky v těchto vědách a procesech. Obaly 

budou zároveň funknční a zároveň vhodné pro životní prostředí. Na prvním místě bude ochrana produktu, zamezení "food waste," a 

pochopitelně představy zákazníka.

10:55:16 Petr Tichý: Obaly z mého pohledu musí být ekonomické i ekologické, pokud je něco neekonomické, obvykle trpí i ekologie.

10:56:12 Štěpán Ledvina ze společnosti Tetra Pak je dalším řečníkem této části konference.

10:57:54
Štěpán Ledvina: Dříve se mléko balilo do skla, konví atd. Vynález papírového obalu byl revoluční, stejně jako kontinuální způsob plnění. 

Původní tvar se nazývá "tetra hedro."

10:59:22

Štěpán Ledvina: Dostupnost potravin je lepší, je ale přesto klíčová. Od padesátých let máme méně hladových lidí, přesto je stále s distribucí 

potravin problém. Populace roste, čelíme geopolitickým problémům, které to zhoršují. Zemědělství a mlékárenství je velkým kontributorem v 

klimatických změnách.

11:01:46

Štěpán Ledvina: V České republice můžeme být pyšní za posledních 27 let EKO KOMu. Máme 70 procent sběru využití obalu dodaných na 

trh. Víme, že nejlepší odpad je ten, který nevznikne. Víme, že díky technologii například mléko vydrží až 12 měsíců. Pokud by tu tato 

technologie nebyla, výrazně se sníží trvanlivost, zvýší požadavky na skladování atp. a tím pádem také cenu. Nápojový karton je obal málo 

dopadající na životní prostředí. Vliv má především obsah papíru.

11:03:36 Štěpán Ledvina: Nesmíme zapomenout na další způsob registrace, tj. nadrcení a zatlakování nápojových kartonů.

11:05:38

Štěpán Ledvina: Přepravky, palety, cívky, to je velmi důležitý element do budoucna. Dále různé designové produkty, například pítka, 

květináče. Klíčové je, rozvíjet technologie společně s našimi partnery. Nevýhoda i výhoda je, že to je post consumer waste, tyto materiály 

rostou na atraktivitě, ale například stabilita, sezónnost, kvalita by mohla být nevýhoda.

11:07:06
Štěpán Ledvina: Zatímco v Evropě se zrecykluje každý druhý nápojový karton, v ČR jen každý 4. Většina lidí říká, že nápojový karton se u 

nich netřídí, nemají oranžový kontejner. Těším se, až budeme třídit i kovy dohromady.

11:07:59
Štěpán Ledvina: V neposlední řadě jde o legislativu. Nápojový karton legislativně neexistuje, narozdíl například od plastových lahví. Problém 

je, že infrastruktura není dostatečně nastavena pro zvyšování recyklace, vlastně v recyklaci stagnujeme.

11:08:20 Štěpán Ledvina: Minimální požadacek na EKO KOM je, sebrat papír, plast a hliník.

11:09:47

Štěpán Ledvina: Podporujeme zavedení legislativních cílů, jako je tomu v jiných zemích, například, Španělsku, Belgii atp. V ČR máme špatný 

odbyt, závislost na Německu. Je spuštěna linka v Polsku, kde jsme zainvestovali 30 milionu euro. Máme inovativní technologii na separaci 

plastové a hliníkové složky.

11:10:08 Štěpán Ledvina: Užitečný obal musí ochránit potravinu a podpořit dostupnost.

11:10:52 Za chvíli další panelová debata. Ted ale přichází zahraniční host. Prosím, nasadte si sluchátka pro český jazyk.

11:11:30 Jak v Polsku recyklují nápojové obaly?

11:12:04 Mluví Tomasz Patyra ze společnosti Stora Enso - Polsko

11:14:11
U nás máme nová zařízení na recyklaci odpadů, nápojových kartonů. Investice byla 34 milionů Euro. Kapacita je 50 tisíc tun ročně. Trh nám 

ale příliš nepomáhá, došlo k jeho zhroucení ve všech odvětvích, říká Tomasz Patyra (Polsko) v anglickém jazyce

11:15:21
Takové zařízení se ale nemůže spolehnout jen na jednu zemi, a tak chystáme spolupráci s Českou a Slovenskou republikou, Maďarskem i 

sousedním Německem.

11:16:30
Hlavní myšlenkou je otázka legislativní, třeba sběru odpadu. V Polsku se používají rozdílné postupy při třídění odpadků, než v jiných zemích, 

to se musí sjednotit.

11:18:21
Další otázkou je údržba těchto linek na třídění odpadu, stále se to neobejde bez lidské pomoci. Protože kvalita nápojových kartonů z různých 

zemí je odlišná.

11:18:51 Řeší se i rozvlákňování při třídění odpadů.

11:20:06 Řečník na slidech ukazuje postup při zpracování odpadů. Ukazuje oddělování dlouchých a krátkých vláken.

11:21:03
Problém při rozvláknování je hliník, oddělení jednotlivých surovin z nápojových kartonů. Co se týče hliníku, je nutné, aby vlákna byla co 

nejdřív odstraněna.

11:21:40 Jsme schopni oddělit vlákninu od hliníku, ale jen do určité míry. Část odpadu musí nakonec do spalovny.

11:23:07
Dalším bodem projevu a představení zpracování odpadu v Polsku je ukázka ze skladu. V některých zemích jako ve Finsku a Chorvatsku to 

vyplachují, podobně jako u lahví.

11:23:37 Ukázka postupu třídění na plátně a obrazovkách.

11:25:53

Krabice a kartony se otevřou, pak se rozvlákňují, na 15 až 20 procent u jedné dávky. A to se pořád opakuje. A potom ta vláknina putuje ven, 

kde se čistí. Ty částice potom používáme jako alternativní palivo. Takže je to uzavřený kruh, protože využijeme uplně všechno. Máme i vlastní 

teplárnu. Pak se odpad suší. Největším problém u polyaluminia je vlhkost. Jinak ta vláknina se pak zahušťuje, aby bylo možné s vlákninou dál 

pracovat.

11:27:05 Stát by měl hlídat prostředky na nakládaní s odpady.



11:30:12

Je potřeba sledovat i podněty a motivaci k třídění. U nápojových kartonů je nutné se zamyslet, jak budou shromažďované. V Polsku jsme 

narazili na VPR. To je problém dokumentace, který nikdo pořádně nekontroluje. Je to označené jako čisté použité nápojové kartony, ale 

nejsou to čisté použité nápojové kartony.A to je potřeba napravit. V Polsku nejsme schopni uvádět zprávy o všech materiálech. V Česku je to 

v pořádku.

11:30:58 Tomasz Patyra z polské firmy Stora Enso děkuje za pozornost.

11:32:07 Moderátorka Hana Hradecká zve na kávu. A na zve na výstavy a ke stánkům a prezentacím firem a společností ve foeyr v prvním patře.

11:32:29 Program bude pokračovat za 5 minut 12 :-), v 11:55

11:56:53 Konference pokračuje další částí, prvním řečníkem této části je Jaroslav Hanke (Sběrné suroviny UH).

11:59:08 Jaroslav Hanke představuje videomedailonek o skupině, kterou reprezentuje.

12:02:10

Jaroslav Hanke: Mléčné výrobky, džusy a vína jsou nejběžnější výrobky balené do nápojového kartonu, jehož výhodou je dobrá 

skladovatelnost a pro koncového spotřebitele rovněž delší trvanlivost. Samostatně, společně s papírem nebo společně s plastem, to jsou tři 

možnosti, jak jej lze třídit.

12:03:35
Jaroslav Hanke: U sběru společně s papírem je problém v tom, že třídění je velmi složité a finančně nepříliš výhodné. Tetrapak zde není moc 

procentuelně zastupitelný. Část nápojového kartonu končí ve výmětu.

12:05:19 Jaroslav Hanke: Sběr společně s plastem praktikujeme v Uherském Hradišti a zde podle mého názoru dojde k lepšímu vytřídění.

12:08:36

Jaroslav Hanke: Ještě před rokem byl problém, kam nápojový karton udat. Když se to podařilo, časy expedice byly poměrně dlouhé. V 

současnosti je situace jiná. U menších třídicích linek můžeme odebrat např. jen půl kamionu a potom už si dokážeme najít ještě dokládku, 

abychom poslali ucelený kamion. V rámci kvartálu, po 3 měsících, to dokážeme odebrat.

12:09:54 Přichází Petr Šikýř, z EKO-KOMu. Téma: Strategie EKO-KOM v oblasti sběru a recyklace nápojového kartonu

12:12:27 Pro firmu je nápojový karton dlouhodobě strategický. Nápojový karton se bud sbírá samostatně, nebo s dalším druhem odpadu.

12:13:13 Jeden a půl milionu obyvatel nemá přístup ke třídění nápojových kartonů, říká P.Šikýř.

12:15:24 Mapa, kde všude a do čeho se zpracovává nápojový karton v Evropě.

12:16:34 Budeme dlouhodobě podporovat sběr a třídění nápojového kartonu. V roce 2035 chceme recyklovat 55 procent nápojových kartonů.

12:18:02 Pokračujeme panelovou diskuzí/debatou. Pokračující všichni dosud diskutující během dnešního dopoledne a poledne.

12:19:56
Plastový recyklát se bude muset používat i v obalech na potraviny. Podle Petra Tichého z Madety zatím společnost Madeta nic takového 

nechystá, prý nechce ohrožovat zdraví zákazníků.

12:22:10
Dotazy posílejte přes následující postup: STAČÍ SE PŘIHLÁSIT NA MÍSTNÍ WIFI: ALDIS-C. HESLO JE:konference333. Navštivte 

www.odpadyaobce.cz nebo naskenujte QR kód.Tam najdete okno pro pokládání průběžných dotazů.

12:25:15
Nápojové kartony a zálohový systém? Nešlo by to? Podle Štěpána Ledviny z podniku Tetra Pack Česká republika už to tak funguje v 

některých evropských i mimoevropských zemích. Zálohy jsou jedinou alternativou vedoucí k vytouženému cíli třídění.

12:26:52 Podle Jaroslava Hankeho ze společnosti Sběrné suroviny Uherské Hradiště si třídění nápojových kartonů dokáže představit i bez zálohování.

12:27:56 Víčko je potřeba od nápojového kartonu řádně oddělit. Nemusí se to pak dělat na třídících linkách, kde to zdržuje.

12:28:41 Tomasz Patyra z polské firmy Stora Enso tvrdí, že pro Poláky je naopak dobré, když víčko na kartonu zůstane.

12:31:43
Některé nápojové kartony jsou z Číny, není jejich zpracování obtížnější? Podle Petra Patery ze společnosti Madeta je lepší používat kartony 

jen z ČR nebo Evropy.

12:33:07
T. Patyra zmínil špatnou kvalitu materiálu z Německa. Z Německa k nám chodí nečistoty, nejsou tam schopni zachytit malé části. Nejsou na to 

odpovídající síta.

12:39:14 Dá se do budoucna očekávat, že náp. kartonu bude stále víc? To podle Štěpána Ledviny z Tetra Pack Česká republika to nikdo přesně neví.

12:40:26
Proč kombinovat papír a plast do obalů? Podle Petra Tichého z Madety je to nutné kvůli ochraně kvality výrobku uvnitř obalu, aby v něm 

vydržel a aby se nedostal ven.

12:42:25
Část odpadu při zpracování odpadu je nerecyklovatelná. Co se s ním dělá v Polsku? T. Patyra: Jednou z možností je ho používat ve 

spalovnách, pro produkci betonu, cementu apod.

12:50:56 Nápojové kartony na potraviny mají jisté specifikace a výhody i pro třídění, řekl Štěpán Ledvina z Tetra Paku CZ.

12:51:55 Co můžou společnosti, které řečníci zastupují udělat pro to, aby se třídilo ještě lépe? Abychom splnili cíle roku 2035?

12:52:23 Petr Tichý - stačí zálohovat a že lidé budou vědět, kam co mají třídit.

12:52:36 Štěpán Ledvina - třídit.

12:53:26 T. Patyra - Polsko. Jsme na velké cestě, zpracování odpadu v Polsku má dnes novou technologii a k úspěchu to chce spolupráci.

12:54:17 J. Hanke, Sběrné suroviny UH - Uherské Hradiště: žádné komodity nesmí končit nikde na skládce.

12:54:58 Abychom se dostali na hodnoty zpracování odpadu v roce 2035, tak jsme na dobré cestě a příští rok zase budeme o kousek dál.

12:56:11
Jsme na konci druhého dne a celé konference Obce a odpady. Jeho 25. ročníku. K moderátorce Zuzaně Hodkové se na závěr přidala i 

moderátorka Hana Hradecká. Společně vyhlašují výsledky účastnické soutěže. Vítězem se stal Erik Pfeffer.

12:58:07 Obě moderátorky poděkovali řečníkům i divákům, i prezentujícím jednotlivých firem. A ještě zvou na příští ročník - na začátek příštího června.


